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Karvianjoki-vesistöalueryhmä 
kokous 1/2022 

 

 

Aika: Torstai 19.5.2022 klo 14.15–16.32  

Paikka: 
 
Paikalla:   
 

Kokous: Ahlströmin ruukki, Laviantie 12, Noormarkku 14.00–16.00 
 

Mikko Koivurinta (Varsinais-Suomen ELY-keskus) 

Mikko Ortamala (Kokemäenjoen vesistön vesiensuojeluyhdistys, etänä) 

Ilpo Koppinen (Suomen luonnonsuojeluliiton Satakunnan piiri) 

Markku Suominen (Suomen luonnonsuojeluliiton Satakunnan piiri) 

Juuso Ala-Uotila (Isojärvi-seura ry) 

Markku Ylikahri (Isojärvi-seura ry) 

Elina Liinaharja (MTK-Satakunta, etänä) 

Tapani Hänninen (Hirvijärven kunnostusyhdistys) 

Ville Pasanen (A. Ahlström kiinteistöt/Ahlström metsä) 

Helena Toivola (maanomistaja, Riuttansalmen kalatie) 

Sanna Kipinä-Salokannel (Varsinais-Suomen ELY-keskus, etänä) 

Anna Soirinsuo (Varsinais-Suomen ELY-keskus) 

 

 

Asialista  

14.15  1. Avaussanat (5 min.) 

 Puheenjohtaja Mikko Koivurinta avasi kokouksen klo 14.15.  
 
 2. Kokonaisvaltainen valuma-aluekunnostus, käytännön esimerkkejä (35 min.)
  

  Vesistöasiantuntija Mikko Ortamala, Kokemäenjoen vesistön vesiensuojeluyhdistys ry. 
      Esitys pöytäkirjan liitteenä 1. 

 
                3. Karvianjoen vesistöalueen toimien kokonaisvaltainen suunnittelu (20 min.) 

  Ylitarkastaja Anna Soirinsuo, Varsinais-Suomen ELY-keskus.  

      Esitys pöytäkirjan liitteenä 2. 

 4. Inhotun vesistön säätely-yhtiön toiminnan esittely (15 min.) 

     Ville Pasanen, Inhotun vesistön säätely-yhtiö ja Ahlström Oy.  

Ville Pasanen esitteli karttapohjaisena esityksenä Inhotun vesistön säätely-yhtiön hoitamia vesialueita 
sekä kertoi säätely-yhtiön historiasta sekä nykyisestä oikeudellisesta asemasta. Inhotun vesistön sää-
tely-yhtiön säätelyhanke on pohjoismaiden suurin pintavesien säännöstely ja jokiuomien perkaus- ja 
järvien laskuhankekokonaisuus, joka toteutettiin pääosin 1960–1970-luvuilla. Nykyisin säätely-yhtiö 
on puhtaasti laillinen toimielin, käytännössä vesien säännöstelystä huolehtii Varsinais-Suomen ELY-
keskus. Inhotun säätely-yhtiö hallinnoi kuitenkin laillista päätösvaltaa säännöstelyissä ja perkauk-
sissa. Inhotun säätely-yhtiön edustajat ovat vuosien mittaan olleet keskustelleet valtiollisten tahojen 
kanssa säätely-yhtiön purkamisen mahdollisuudesta ja hallinnon luovuttamisesta valtiolle, Säätely-
yhtiötä olisi kuitenkin hyvin vaikea, ellei mahdoton täysin purkaa nykylainsäädännön valossa.  



 

 

Satavesi-ohjelma 

Karvianjoki-ryhmä 
Muistio 1/2022 

 

 
2 / 2 

 

Aamupäivän katselmuskierrokseen kuulunut Riuttansalmen luonnonmukaisen kalatien luvan myöntä-
minen Inhotun säätely-yhtiön toimesta on vesienhoidon toimenpideohjelmaa edistävää, ennallistavaa 
vesienhoidollista toimintaa.   

 

 5. Suojeluyhdistysten ja hankkeiden ajankohtaiset kuulumiset (20 min.) 

Tapani Hänninen / Hirvijärven kunnostus ry: niittoja toteutettu Hirvijärvellä jo pitkään ja toteutetaan 
edelleen. V. 2021 piti niittää 8 ha, saatiin niitettyä 5 ha. Vastineeksi rantapajukko nostettiin juurineen 
kaivinkoneella saaden avovesialuetta. Nykyinen hanke kestää elokuulle 2022asti, kesän aikana niite-
tään. JMH tekniikka Tampereelta hoitaa konetyöt.  

PJI:llä teetetty vesianalyyseja. Järvellä n. 40 kesämökkiä, mökkirantojen ruoppauksen neuvontaa. Jä-
seniä n. 50, kannatusjäseniä lisäksi sekä muutama firma. 

Hirvijärven tulvavesivarasto väheni puoleen kun järven pinta laskettiin 50-60-l vaihteessa. Hirvijärven 
alapuolelle tulisi tehdä pohjakynnys ja nostaa umpeutuvaa järveä. 

Ilpo Koppinen / Suomen luonnonsuojeluliiton Satakunnan piiri: Kalastusalueiden käyttö- ja hoitosuun-
nitelmia Karvianjoen alueella: Ensisijaisia kunnostuskohteita eteläjoen/Ahlaistenjoen kunnostus ja 
Uksjoen kunnostus. Ranta-ahon tilaama yleissuunnitelma v:lta 2008 → Lupahakemus AVIin touko-
kuussa 2020. Miksi se ei ole mennyt läpi vieläkään. 

Anna Soirinsuo/ Varsinais-Suomen ELY-keskus: Tätä lupahakemusta tulee edistää tiedustelemalla, 
prioriteeteissa selvästikin tippunut hännille.  

Markku Suominen/SLL Satakunnan piiri: Freshabit LIFE päätöstilaisuus Karvianjoella maastossa ti 
24.2. Raakut palautetaan, asiantuntijaohjelmaa. 

 

6. Mahdolliset muut asiat (5 min.) 

Ahlströmin Ville Pasaselle kysymys turpeennostoalueiden tilanteesta. 

Ville Pasanen / A. Ahlström kiinteistöt & Ahlström metsä: Turpeennoston aloituksesta uusilla alueilla: 
Vapo on aloittanut turpeennoston Ahlströmin mailla olevilla uusilla turpeennostoluvan saaneilla suo-
alueilla. Vesiensuojelurakenteet ovat uusilla soilla parempia kuin aikaisemmin toteutetut turpeennos-
toalueet.   

Pomarkun jätevedenpuhdistamon lopettamisen vaikutukset mielenkiintoinen seurattava; näkyykö pa-
rannusta Pomarkunjoen tilassa. 

 

7. Seuraava kokous (5 min.) 

Seuraava Karvianjoki-ryhmän kokous pidetään syys-lokakuussa puheenjohtaja Mikko Koivurinnan 
kanssa tarkemmin sovittavana ajankohtana. 

 Kokous päätettiin 16:32 

 
Muistion laati Anna Soirinsuo.  


